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I AM MORE THAN A TOY CAR

DENN ICH BIN MEHR ALS  
EIN SPIELAUTO

SPIEL, SPAß & GESUNDHEIT

3 Generations - 1 Vision
3 Generationen - 1 Vision

GAME, FUN & HEALTHY

The Finger Car is a toy for everyone that guaranties fun and relaxation in one!
Das Finger Car ist ein Spielzeug für alle Altersstufen, das Spaß und Entspannung in einem garantiert!



Unsere Kompetenz in Sachen Holz-Design basieren auf langjährige Erfahrungen und gute Beziehungen. Die entscheidenden Faktoren für unseren 
Erfolg sind erlesene Qualität, hochwertiges Design und ein untrügliches Gespür für neue Trends.

Die Idee
Holz-Spiel-Design Spielzeuge, Designobjekt für Spiel, Spaß, Dekorationen und für das Wohlbefinden und Gesundheit

Die Produkte
Die Kombination von ausgesuchtem Holz, sorgfältiger Verarbeitung wie z.B. 80% Handarbeit und hervorragendem Design bringt Produkte mit einer 
besonderen Faszination hervor – egal, ob es sich um Spielzeuge für Kinder, Dekorationsobjekte für Erwachsene oder Rehabilitationsartikel für alle,  
wie beispielsweise unsere Finger Cars handelt.

Der Rohstoff
Wir verwenden für unsere Erzeugnisse ausschließlich einheimische Hölzer wie Buche, Eiche und Kiefer aus 1a und FSC zertifizierten Materialien.  
Wie legen größten Wert darauf, dass unser Spielzeug speziell nach europäischen Norm EN-71 hergestellt wird. All unsere Produkte werden in der  
Tschechischen Republik hergestellt. Holz ist nicht nur der älteste Werkstoff für Spielzeug, sondern auch ein lebendiges, warmes Naturprodukt.  
Es vereint Stabilität mit entsprechender Langlebigkeit. Durch seinen individuellen Charakter, der unterschiedlichen Härten, Maserungen und Farben  
sind Holzspielzeug und Holzprodukte eine Anregung für alle Sinne.

Der Umweltgedanke
Holz ist nicht nur ein Stück Leben, sondern auch ein Naturprodukt. Es belastet die Umwelt weder bei der Entstehung noch bei der Entsorgung. Darüber 
hinaus ist es ein natürlicher Rohstoff, der bereits von unseren Vorfahren genutzt und geschätzt wurde.

Ivan Vanecko
Janoschik, Holz - Spiel - Design

We are extremly proud to introduce you a new product - Finger car.
Wir sind besonders stolz darauf, dass wir Ihnen unser neues Erzeugnis vorstellen können - Finger car.

Our competence in wooden design is established on many years of experience and good relations. The decisively points for our success are high  
quality, high grade design and a sure feeling for new trends. 

The idea
Toys created by wooden design, a design object as a game, for fun and as decoration, for your well-being and for your healthy.

The products
The combination of selected wood, a conscientious piece of work, for example 80% of our products are made by hand, and the excellent design 
creates products with a special fascination – it is a toy for children, it’s a decoration article for adults or a rehab product for all people, see our new 
invention Finger Car. 

The raw material
We only use domestic wood for our products like beech, oak and pine according to the FSC standards and we also attaché great importance that our 
products are produced in accordance with the latest European standard (EN-71). All of our products are made in Czech Republic. ‘Wood is not only  
the oldest raw material for toys, but it is also an alive and warm natural product which combines the stability and durability. The wooden toys and  
products are making a suggestion for all sense by their individual characters, the different hardness, special grain and colors. 

The environment 
Wood is not only a piece of life it is also a natural product which neither pollute the environment by the creation nor the waste disposal. In Addition,  
it is a raw material which was used and appreciated by our forefathers. 
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Es war ein kleiner Schritt für den Mensch, ein großer Schritt für die Menschheit.  
Die Menschheit genoss den Gesellschaftsstand des Universums. Außerirdische Wanderer 
gaben den ersten Astronauten auf dem Mond ein Willkommensgeschenk. Es bestand nicht 
aus einem unbekannten Material oder einer Technologie; nein es war ein winzig kleines 
Spielzeug, ein Spielzeugauto das nur mit dem Finger kontrolliert wird. Diese Nachricht 
zeigt den Menschen ihre Vorstellungskraft und ihre Verspieltheit auf.

Nun, ist die Zeit mit erhöhtem politischem Druck gekommen, aber wer wird diese  
Nachricht aus den Sechzigern noch verstehen? Zurückgekehrt auf der Erde, verschwand 
das kleine Auto ganz heimlich im hochgeheimen Archiv. Auch die Astronauten schwiegen.

It was one small step for a man, one giant leap for mankind. Human beings joined the 
ranks of the community of the universe. Extraterrestrials gave the first astronauts on the 
Moon a welcome gift. It was not some unknown materials and technologies, but a tiny little 
thing – a toy car controlled with just one finger. The message tells the humans about the 
eternal needs of imagination and playfulness.

Yet, with the time being rife with political tension, who would have understood this  
message in the late 1960s? Thus, with the lunar mission back on earth, the little car  
silently disappeared in top-secret archives. The astronauts kept silence, too..

P E O P L E  W E L C O M E  I N  U N I V E R S E !
Y O U  A R E  N O T  A L O N E ! T H A N K  Y O U  G R E E N H O R N S !

Moon, Mare Tranquillitatis, July 21, 1969
„Friendly gift“



Years later, the extraterrestrials sent down to earth another 
toy car as a plaything from heaven. It landed in the  
middle of Europe, the country whose name is Bohemia.  
It was found by Tommy - a small rodent of the Meriones  
family. A long time ago, his ancestors  left the ZOO in the 
city of Prague to establish an independent, free-spirited 
colony of their own.

Tommy is of a short figure indeed, but his heart is big. 
One day he decided to leave home for the wide world. He 
wanted to see the most beautiful places on earth, to make 
new experiences and adventures and new friendships, with 
the cheerful little car companion,  spreading the message 
of good humour.

Have a good journey, little traveler!

More images from his travels, visit www.fingercar.com

Jahre später, schickten die Außerirdischen ein weiteres 
Auto als Spielzeug des Himmels auf die Erde.  Das Auto 
landete in Europas Mitte. Das Land war Böhmen und das 
Auto wurde von Tommy, einem kleinen Nagetier aus der 
Wüstenrennmausfamilie, gefunden. Vor einigen Jahren, 
verließen seine Vorfahren den Prager Zoo um eine  
unabhängige und freigeistliche Kolonie zu gründen.

Tommy ist in der Tat eine kleine Person, aber sein Herz ist 
groß. Eines Tages entschloss er sich von zu Hause  
wegzugehen um die große weite Welt zu erkunden.  
Er wollte mit seinem fahrbaren Begleiter die schönsten 
Orte der Welt sehen, neue Erfahrung und Abenteuer  
machen, Freundschaften schließen um die Nachricht von 
der guten Laune zu verbreiten.
Hab eine schöne Reise, kleiner Reisender!
 
Weitere Bilder von seinen Reisen finden Sie unter www.fingercar.com
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Tommy is  leaving home and start ing his  journey round the worldSky gift  i s  coming -  after years again

Earth, Europe, somewhere in Czech Republic
October 2011



 
The 3-Generations-Toy. 
The Finger Car is a toy for everyone that guaranties fun and relaxation in one!

For children: The motoric and the concentration are for every child a permanent learning process. Many important parts of the brain get  
trained and it supports the creativity.

For adults: Playing with the Finger Car is firstly made for relaxation, it also harmonizes your body and mind after a stress situation. 

For older person: The brain training is very important because keeping your body and mind stable is a very central subject of the life’s 
quality. The Finger Car is training the hand and finger muscular and is maintaining the concentration. Because of the relaxed situation while 
playing we are more fit and our brain is working more concentrated.

The Finger Car is a product for young and old. All age groups benefits from the advantages even though in a different 
intensity. 

This is how a Finger Car goes: Your finger is steering the car with the aid of a hollow which is on the top of the car. The 
car is steered to the left and to the right by the clever moves from your finger.
The special feature of the Finger Car construction is the two motile axles which go to the mentioned slope by driving the 
car. To steer forward needs a very high concentration and a sensitive guide but especially this is the appeal of the Finger 
Car: to learn how to drive the car cleverly and fast on the road or just driving arbitrarily.
You can just buy the Finger Car or our basis set which includes a Finger Car and a puzzle trail which looks like an eight. 
If you are getting better in driving the car, you can use a second Finger Car to play with two Finger Cars at the same time 
to rise up the level of the skill.

    Advantages:

-  Is fun, and enhances the communication  
   when more than one person is playing
-  Enhances and trainsthe fine motor skills
-  Enhances the power of concentration
-  By using the notdominant hand, it enhances 
   both sides of the brain to work together
-  Can be used for meditation
-  Can be taken and used anywhere
-  In the office in short breaks
-  Prevails the flexibility if the fingers and 
   hands, especially with increasing age
-  Can be used for rehabilitation purposes  
-  Trains the muscles of the lowerarm and thus 
   prevents tension in those areas   
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Das 3-Generationen-Spielzeug. Das Finger Car ist ein Spielzeug für alle Altersstufen, das Spaß und Entspannung in einem garantiert!

Für Kinder: Die Motorik und die Konzentrationsfähigkeit ist für jedes Kind ein ständiger Lernprozess. Es werden wichtige Gehirnregionen 
vernetzt und trainiert. Die Kreativität wird gefördert und unterstützt.

Für Erwachsene: Dient das Spielen mit dem Finger Car in erster Linie als Entspannung, Körper und Geist werden gerade nach  
Stress-Situationen wieder in Einklang gebracht. 

Für das höhere Alter: Das Gehirntraining ist sehr wichtig, denn die Erhaltung von Körper und Geist ist ein zentrales Thema bei der  
Beibehaltung der Lebensqualität. Das Finger Car trainiert die Hand- und Fingermuskulatur und erhält die Konzentrationsfähigkeit.  
Durch den entspannten Zustand beim Spielen sind wir fitter und unser Gehirn arbeitet konzentrierter. Das Finger Car ist ein Produkt für  
 

   Vorteile
 
-  macht Spaß und fördert die Kommunikation, 
   wenn mehrere Personen spielen
-  fördert und schult die Feinmotorik 
-  fördert die Konzentrationsfähigkeit
-  bei Einsatz der nicht dominanten Hand fördert 
   es die Zusammenarbeit der beiden Hirnhälften 

„Jung und Alt“. Alle Altersgruppen profitieren von den vielen Vorteilen, wenn auch in einer unterschiedlichen Intensität.

So funktioniert ein Finger Car:
Der Finger steuert das Car mit Hilfe einer kleinen Mulde, die sich oben am Korpus befindet. Durch geschickte Bewegungen 
mit dem Finger wird das Auto nach rechts oder links gelenkt. Das Besondere an der Konstruktion des Finger Cars liegt in 
den beiden beweglichen Achsen, je nach Neigung der Achsen steuert man das Auto in die gewünschte Richtung. Die Fahrt 
geradeaus erfordert eine erhöhte Konzentration und eine feinfühlige Führung, doch gerade dies macht aber den Reiz der 
Finger Cars aus: zu Lernen wie man das Auto geschickt und schnell in der Spur hält oder einfach willkürliches Fahren. Das 
Finger Car kann man als Einzelstück erwerben oder in unserem Basis-Set, welches aus einem Finger Car und einer Puzzle-
Fahrbahn in Form einer Acht besteht. Wenn man diese Grundaktionen beherrscht, dann kann man sich ein weiteres Finger 
Car erwerben um noch höhere Geschicklichkeitsstufen mit zwei Cars gleichzeitig zu spielen. 

-  kann zur Meditation eingesetzt werden
-  mobil und überall einsetzbar
-  im Büro während Kurzpausen
-  erhält die Beweglichkeit von Fingern und Händen, 
   vor allem mit zunehmendem Alter
-  wirkt unterstützend bei Reha-Maßnahmen
-  trainiert die Unterarmmuskulatur und beugt 
   somit Verspannungen in diesem Bereich vor   
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Our high class Finger Car is unique in their design and in the painting. 
The high-grade quality of the Finger Car range is resulting by the  
excellent wood and the extravagant and special fifth painting.
The finger Cars are getting a hand-flattering and a design object for your office 
and your home, if you have to relax after a stressed situation.
You can just buy the Finger Car or our basis set which includes a Finger Car and  
a puzzle trail which looks like an eight. If you are good at functions and moves  
of Finger Car, than you have all unique models of our large range at your disposal.
You can drive two cars with one hand or you can drive the cars with the left and 

right hand at the same time on the puzzle rail (just available in the set).

Unsere High Class-Finger Cars sind im Design und in der Verarbeitung einzigartig. 

Das hochwertige Holz und die aufwendige und spezielle 5-fach Lackierung  

ergeben diese hochwertigste Qualität.

Diese Finger Cars werden für Sie im Büro oder Zuhause zu einem  

Handschmeichler und Designerstück, ob beim Telefonieren oder um nach einer 

stressigen Situation wieder zu entspannen.

Das Finger Car kann man als Einzelstück erwerben oder in unserem  

Basis-Set, welches aus einem Finger Car und einer Puzzle-Fahrbahn in Achterform 

besteht. Wenn Sie die Funktionen und Bewegungen des Finger Cars beherrschen, 

dann stehen Ihnen alle Einzelmodelle aus unserem breiten Sortiment zur Verfü-

gung. Es besteht die Möglichkeit mit einer Hand zwei Autos zu bedienen oder mit 
der rechten und linken Hand jeweils ein Auto zu fahren auf der dazugehörigen 
Bahn (Bahn nur im Set erhältlich).

H I G H  C L A S S H I G H  C L A S S

HC 01 HC 02

HC 03 HC 04 HC 05

12 13

H I G H  C L A S S  I S  U N I Q U E  I N  D E S I G N 

W o o d  -  p l a y  - d e s i g n ,  f o r  p l a y,  f u n  a n d  d e c o r a t i o n
H o l z  -  S p i e l  -  D e s i g n ,  f ü r  S p i e l ,  S p a s s  u n d  D e k o r a t i o n
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CC 01 CC 02

CC 03 CC 04 CC 05

CREATIVE  CLASS CREATIVE  CLASS

„Creative Range” means that you become an artist while playing and  
relaxing. You can put a pencil in the bore hole and start with the  
moves. Your Finger Car is getting to a creative paint utensil, than you 
copy the road on the piece of paper. Than you are be able to realize 
slowly a phantasy picture after some moves. See some examples on 
our list.  
(www.fingercar.com) 

With the help of the steerable pencil, the car gets to a „Dancing Car”. 
Playing with the car is easier. The Finger Car seems to dance.  
The „Dancing Car” is a perfect form of therapy because is easy to steer,  
especially for people with a physical handicap.

„Creative Reihe“ bedeutet, dass Sie selbst beim Spielen und Entspannen zu einem 
Künstler werden können. Sie können mittels einer Bohrung im Finger Car eines Filzstifts 
ausstatten und mit den Bewegungen beginnen. Ihr Finger Car wird zu einem kreativen 
Zeichengerät, denn die Bahnen werden auf einem Blatt nachgezeichnet. Man erkennt 
bereits nach einigen Bewegungen ein Phantasiebild. Wenige Striche mit der eigenen 
Hand genügen um das Bild zu vollenden bzw. zu ergänzen. Sehen Sie dazu die vielen 
Beispiele aus unserer Liste. 
(www.fingercar.com)

Mit der Hilfe eines fest platzierten Stiftes, wird das Auto zu einem „Dancing Car“. Das 
Spielen mit dem Auto wird durch diese Hilfsmittel etwas einfacher.Das Finger Car  
scheint zu tanzen. Gerade für Menschen mit Bewegungshandicap ist das  
„Dancing Car“ ein ideales Therapie Hilfsmittel, da das Auto nun leichter zu bedienen ist.
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D R I V I N G ,  D R A W I N G ,  D A N C I N G

W o o d  -  p l a y  - d e s i g n ,  f o r  p l a y,  f u n  a n d  d e c o r a t i o n
H o l z  -  S p i e l  -  D e s i g n ,  f ü r  S p i e l ,  S p a s s  u n d  D e k o r a t i o n

Playing with the wooden ball:
The game while playing with the wooden ball puts the level much higher. It requires a such higher skill and concentration to pursue the ball. The  
movements are not always the same and we have to prepare yourself for new directions. That makes it more difficult, but it is also creative.

Das Spiel mit dem Holzball:
Durch den Einsatz des Holzballs wird das Spiel auf eine erhöhte Schwierigkeitsstufe gestellt. Es erfordert nun eine noch größere Geschicklichkeit und 
Konzentration dem Ball nachzujagen. Die Bewegungen sind nicht vorgegeben und unser Gehirn muss sich ständig auf neue Richtungen einstellen.  
Dies macht das Fahren schwieriger aber man kann auch kreativer sein.       
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S P E C I A L  D E S I G N S P E C I A L  D E S I G N

SD  2

SD  7 SD  8 SD  9 SD 10 SD 11

SD   3 SD   4 SD   5 SD   6

SD  12 SD  13 SD  14 SD  15 SD  16

SD  17 SD  18 SD  19 SD  20 SD  21

SD  22 SD  23 SD  24 SD  25 SD  26

SD  27 SD  28 SD  29 SD  30 SD  31

SD  32 SD  33 SD  34 SD  35 SD  36

SD  37 SD  38 SD  39 SD  40 SD  41

SD  42 SD  43 SD  44 SD  45 SD  46

SD  47 SD  48 SD  49 SD  50 SD  51
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The special design

On this site, customers who want a high qualitiy can  
choose from more than 40 designs of their favorite  
Finger Car against a little additional cost. 
This special design has a special condition of a certain  
number of units. For more questions please contact us.  

Spezial design

In dieser Rubrik können anspruchsvolle Kunden aus über 40 
Designs ihre Lieblings-Finger-Car gegen geringen Mehrkostenau-
fwand auswählen.
Diese Spezial Design unterliegt der Bedingung einer bestimmten 
Stückzahl. Bei weiteren Fragen, können Sie uns gerne  
kontaktieren.

S P E C I A L  D E S I G N

C o n t a c t  u s  f o r  m o r e  i n f o r m a t i o n s

SD 01 Alien, SD 02 All You Need Is Love 1, SD 03 All You Need Is Love 2, SD 04 Bridges, SD 05 Calligraphy 5, SD 06 Calligraphy 6, 
SD 07 Chameleon, SD 08 Coral Fish, SD 09 Coral, SD 10 Crazy Dream, SD 11 Dalmatin, SD 12 Dragon Eye, SD 13 Dreaming, SD 14 
Ementhal, SD 15 Euro Dream, SD 16 Golden Fish 2, SD 17 Golden Fish, SD 18 Great White, SD 19 Jing Jang, SD 20 Keep Smilling, SD 
21 Labyrinth 2, SD 22 Labyrinth 3, SD 23 Labyrinth In Desert, SD 24 Labyrinth, SD 25 Ladybeetle, SD 26 Little Brain, SD 27 Magic 
Garden, SD28 Milky Way, SD 29 Moon Panorama, SD 30 Mouse 008, SD 31 Ninja, SD 32 Ochiba, SD 33 Panda, SD 34 Pirate, SD 35 
Porcupine, SD 36 Quarry, SD 37 Rice, SD 38 Silent Rain, SD 39 Siting Bull, SD 40 Snack, SD 41 Stairs To Heaven, SD 42 Stone Age, 
SD 43 Yellow Submarine, SD 44 Tancho, SD 45 Tommy, SD 46 Toucan, SD 47 Troublemaker, SD 48 X-ray, SD 49 Zebra, SD 50 Zero



Puzzle road, 28 parts, dimensions 570 x 600 mFinger car, dimensions 73 x 115 x 60 mm
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6 0  m m

5 - 1 0 1

1 1 5  m m7 3  m m
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Merchandising

Such a product with many advantages is a perfect merchandising 
product for companies and institutions. Give your costumers a gift 
which combines game, fun and health. This gift connects you with 
your costumer in a funny and positive way. Finger Car is getting to 
a jewel on your desk by its design and ethics. A new innovation of 
presents with a permanent impression. 

Finger Car und Merchandising

Ein solch neues Produkt, mit so vielen Vorteilen für alle Altersstufen ist 
ein ideales Merchandising Produkt für Firmen und Institutionen. 
Schenken Sie Ihrem Kunden ein Produkt das Spiel, Spaß und Gesundheit 
verspricht und auch hält. 
Dieses Geschenk bringt Sie durch die gegebene Möglichkeit mit Spaß in 
eine positive Verbindung mit Ihrem Kunden.
Finger Cars werden durch Ihr Design und Ästhetik zum Schmuckstück 
und Zierde auf jedem Schreibtisch. Eine völlig neue Art von Geschenk mit 
bleibendem Eindruck. (siehe Merchandising Produkt)28

M E R C H A N D I S I N G

C o n t a c t  u s  f o r  m o r e  i n f o r m a t i o n s

R a t h g e b e r  l o g o  i s  a  t r a d e  m a r k  o f  R a t h g e b e r.  B e r a n e k  l o g o  i s  a  t r a d e  m a r k  o f  B e r a n e k .  A l l  r i g h t s  r e s e r v e d



 

set pack with puzzle road
Packungssatz

146 x 280 x 146 mm

single pack
Paket einzeln

140 x 140 x 68 mm

FINGER CAR TEAM: Ivan Vanecko - company Janoschik, Ak. mal. Vlastimil Beranek - finger car designer, Mgr. Ivo Kren - special design drawings

B e c a u s e  a l l  p r o d u c t s  a r e  h a n d m a d e  t o  8 0 % ,  i t  i s  p o s s i b l e  t h a t  l i g h t  c o l o u r  d i v e r g e n c e s  c a n  a p p e a r  c o m p a r e d  w i t h  t h e  i l l u s t r a t e d  p r o d u c t s .
D a  a l l e  P r o d u k t e  z u  8 0 %  a u s  H a n d a r b e i t  g e f e r t i g t  w e r d e n ,  i s t  e s  m ö g l i c h ,  d a s s  l e i c h t e  Fa r b a b w e i c h u n g e n  g e g e n ü b e r  d e n  a b g e b i l d e t e n  P r o d u k t e n  a u f t r e t e n  k ö n n e n .


